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Lions-piiri 107-I ry:n toimintakertomus kaudelta 2021-2022  

 
1. Toiminta koronan kurimuksessa  

 

Lionstoiminnassa kausi 2021 – 2022 mentiin maailmalla ja meillä I-piirissä oheisessa 

taulukossa esitetyin teemoin. Piirin toiminnan vuosikertomus kiteyttää kauden aikana 

kuljettua polkua, joka muodostui aivan toisenlaiseksi kuin piirin toimintasuunnitelmaan oli 

kirjattu.    

 

 

Vuotta 2021-2022 leimasi edelliskauden tapaan Covid-19 viruksen aiheuttama 

maailmanlaajuinen pandemia ja siitä johtuneet poikkeusolot. Kauteen lähdettäessä oli 

toivoa maailmalla jo puolentoista vuoden ajan riehuneen pandemian helpottamisesta. Kävi 

kuitenkin niin, että vasta kauden kevätpuolella saatiin kokoontumiseen asetettuja 

rajoituksia ja vahvoja suosituksia purettua. Klubitoimintaa oli rajattava terveyden ehdoilla 

ja pieniäkin tapaamisia oli monin ajoin vältettävä. Oli otettava rokotteita, edellytettiin 

kasvomaskien käyttöä ja harjoitettiin hyvää hygieniaa. Varotoimista huolimatta tarttuvan ja 

muuntuvan taudin saattoi saada kaikkialla, missä ihmiset tapasivat toisiaan ja joskus 

ketään tapaamattakin. Monet leijonista kuuluivat Covid-19 pandemian riskiryhmiin, joihin 

kuuluvien tuli pysytellä ajoittain hyvinkin eristettynä. Väliin oli todella vaikeat edellytykset 

kohtaamisiin perustuvaan palveluun. Suomen Lions-liiton Kouvolassa kesäkuussa 2022 

pidetyssä vuosikokouksessa järjestön kauden kansainvälinen presidentti Douglas X 

Alexander saattoikin kuvaavasti todeta kyseessä olleen osanottajamäärältään hänen 

päättyvän toimintavuotensa ylivoimaisesti suurin leijonien tapahtuma.  

 

Kaikelle vapaaehtoistyölle pandemia heitti jo toista kautta isoa haastetta kehiin. Piirin 

toiminnan vuosikelloon kirjattujen tapahtumien ja valmennuskalenteriin merkittyjen 

tilaisuuksien toteutus vaati järjestelyjä ja toimivien kokousohjelmien käyttöä. Poikkeusolot 

edellyttivät klubeissa vanhojen hyväksi todettujen kokoontumisten ja palvelutapojen tilalle 

ja rinnalle uusia toimintatapoja. Piirin toiminnassa turvauduttiin yhteydenpidossa klubeihin 

ja jäseniin laajasti etäyhteyksien käyttöön. Piirin osalta nettiyhteyksien toiminnan 

Kansainvälinen teema 
Me palvelemme 

Moninaisuuden kautta 
Kotimainen teema 

Monta tapaa tehdä hyvää 
Puheenjohtajan (CC) teema 

Tekevä, näkyvä lion 
Piirikuvernöörin teema 

Palvelua käsin ja sydämellä 
Kauden 2021-2022 palvelun 

matka 
opi 

toimi 
löydä 

palkitse 
Poikkeusoloista uuteen 

toimintaan 
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varmistamisessa ICT tuen Jari Hautalan, viestintäjohtaja Ulla Karppisen, piirisihteeri Seija 

Steniuksen ja koulutusjohtaja Tapani Tasannon panokset olivat merkittäviä.   

 

Valmennustilaisuuksien lisäksi etäyhteyksiä otettiin aiempaa laajemmin käyttöön myös 

klubien toiminnan tukemisessa ja vuorovaikutteisessa viestinnässä. Etäyhteyksien käyttö 

poikkeaa monin tavoin kasvokkain tapaamisesta ja osallistuminen vaati totuttelua ja 

harjaannusta. Sähköinen yhteydenpito tuotti usein vaikeuksia erityisesti niille, jotka eivät 

olleet siihen juurikaan tottuneet siihen työelämässään tai vapaa-aikana. Etäyhteyksien 

käyttö oli kuitenkin näissä poikkeusoloissa ainoa mahdollinen tapaamismuoto ja keino 

ottaa asioita käsittelyyn. Kokemusten perusteella etätilaisuuksista saatiin myös 

kiistattomia etuja. Kokouspaikoille matkustaminen väheni säästäen vaivaa ja aikaa sekä 

matkakustannuksia verrattuna kasvokkaisiin tapaamisiin. Huomionarvoista oli, että myös 

osallistumista saatiin parannettua moniin tilaisuuksiin.  

 

Läsnäolotilaisuuksien ja tapahtumien rajoitusten ja kasvotusten tapaamisten vähenemisen 

johdosta etäyhteydet olivat aiempaa näkyvämmin käytössä myös painopisteeksi otetussa 

klubien jäsenhuollon tukemisessa. Tilanne edellytti klubeilta usein uudenlaisia tapoja 

toimia. Monet klubit pystyivät onneksi kehittämään poikkeustilanteet huomioivia uusiakin 

tapoja toimia. Piiri tuki klubeja toimimaan haasteellisissa oloissa. Uusista ja onnistuneista 

klubien toimintatavoista viestitettiin näkyvästi.  

 

Edelliskauden kokemusten valoissa oli odotettavissa, että koronatilanteessa piirin klubien 

jäsenkehityksen kannalta asetetut tavoitteet olivat kovin haasteellisia. Useimpien 

kasvokkain tapahtuvien tilaisuuksien peruuntuminen jarrutti uusien jäsenten hankintaa 

piirin klubeissa. Ilman leijonien näkyvää tekemistä ja palvelutoimintaa jäsenhankintaa oli 

vaikea tehdä. Palvelutoiminnan ollessa pidempään estyneenä lisääntyivät myös 

valitettavat toiminnasta pois jättäytymiset.  

 

Kauden aikana piirin eri tehtävissä toimivat tukivat ja auttoivat kohteenaan erityisesti 

klubien yhteiset tapahtumat ja tekemiset. Korostettiin yhteistyötä palvelutoiminnassa ja 

myös tärkeää yhteydenpitoa kumppaneihin.  

 

Vuoden aikana piiri tuki klubeja näkyvästi alla luetelluissa tapahtumakokonaisuuksissa. 

Tekemisen meininkiä oli, mutta monilta osin asetettuja ja piirin vuosikokouksessa 

hyväksyttyjä tavoitteita ei saavutettu.  

 

1) KiTeNet  

– poikkeusolojen johdosta toimintasuunnitelmassa esitetystä poiketen uusi 

hanke jäi kaudella vielä ”telineisiin” ja lähinnä tiedottamiseen ja Suomen 

Lions-liitto päätti onneksi jatkaa hanketta vielä seuraavalla kaudella  

2) Lasten talvi / hiihtotapahtumat 

- merkittävä osa suunnitelluista tapahtumista saatiin järjestettyä  

- piiri oli tarvittaessa mukana tukemassa klubien keskinäistä ja kumppanien 

kanssa tehtyä yhteistyötä  

- tapahtumien järjestämistä rajoittivat monilla paikkakunnilla edelleen 

poikkeusolojen rajoitukset 

3) Jäseneksi ottoviikko ja siihen liittyvät tapahtumat 

- jatkuvan alenevan jäsenkehityksen johdosta jäsenhuollon roolia nostettiin 

kärkiteemaksi  

- jäseneksi ottoa pidettiin piirin tapaamisissa ja viestinnässä näkyvästi esillä 

läpi kauden 
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- terveysviranomaisten vahvat suositukset pidättäytymisestä yleisötilaisuuksien 

järjestämisessä vaikeuttivat monilta osin jäseneksi ottoon soveltuvien 

tilaisuuksien järjestämistä   

4) Kulmat kuntoon ympäristötapahtumat 

- kauden aikana monissa klubeissa pystyttiin järjestämään talkoita ja 

tapahtumia terveysturvallisuus huomioiden  

- Jäälin alueen kunnostustoimia esiteltiin esimerkkinä Lions-liiton huhtikuun 

webinaarissa    

5) Uutta näkyvyyttä klubien kansainväliseen työhön 

- muun vuosittaisen kansainvälisen toiminnan ohella vuoden 2022 helmikuun 

lopussa alkanut Ukrainan sota herätti monet piirin lioneista auttamaan  

- myös piiri herätteli viestinnällään klubeja toimimaan  

- monet klubit tekivät isojakin lahjoituksia LCIF säätiön ja muiden 

avustusjärjestöjen kautta 

Lisäksi toimintakauden aikana panostettiin laadukkaaseen ja kohdennettuun viestintään. 

Tavoitteeksi asetettua klubien toiminnan kattavaa raportointia ei onnistuttu kaikkien 

klubien osalta toteuttamaan.  

Helmikuun lopulla Venäjä aloitti hyökkäyksen naapurimaahansa Ukrainaan, joka aiheutti 

Euroopassa suurimman pakolaisten aallon sitten toisen maailmansodan. Pakolaisia tuli 

runsaasti myös Suomeen ja I-piirinkin alueelle. Lionsklubit olivat pandemian 

poikkeusoloista huolimatta heti valmiita antamaan apua. Jo ensimmäisten viikkojen aikana 

avun tarvitsijoille kertyi eri kanavien kautta merkittäviä lionien lahjoituksia. Kauden lopulla 

joidenkin Etelä-Suomen piirien esimerkin mukaisesti I-piirikin suunnitteli hakea 

lionsjärjestön kansainvälisen avustussäätiöltä (LCIF) 15.000 dollarin suuruista avustusta 

avustuspakettien tekoon ja luovuttamiseen pakolaisille. Asian toteutus siirtyi 

toimintakaudelle 2022-2023.   

 

 

  

Kuva 4 Apua Ukrainan pakolaisille! Kuva 5 Ajankohtaiset värit. 
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2. Piirin jäsenet ja organisaatio  

 

Suomessa on kauden alkaessa 826 lionsklubia ja sen päättyessä klubeja oli 802. Piirejä 

oli 14 ja valmisteltu piirijakouudistus jäi odottamaan Suomen Lionsliiton strategian 

valmistumista. Jäsenmäärä on ollut laskussa, maan klubeissa on yhteensä hieman alle 

19.000 jäsentä (helmikuu 2022).  

 

Sääntöjen mukaan piirin jäseniä ovat kaikki piirihallituksen hyväksymät piirin alueella 

toimivat järjestön rekisteröimät perustamiskirjan omaavat oikeustoimikelpoiset lionsklubit, 

jotka suorittavat järjestön, liiton ja piirin määräämät liittymis- ja jäsenmaksut.  

 

Kauden alkaessa 1.7.2021 Lions-piiri 107-I klubeissa oli virallisen jäsenrekisterin mukaan 

1 027 jäsentä. Kauden lopussa jäseniä oli 956. Naisjäsenten määrä oli piirissä kauden 

päättyessä 23,6 %. Klubeja piirissä oli kauden alkaessa 50 ja sen päättyessä yksi 

vähemmän. Piirin alue oli kaudella jaettu kolmeen alueeseen ja 7 lohkoon. Ykkösalueella 

oli ”normaalin” kolmen lohkon sijaan edelliskauden tapaan kaksi lohkoa. Tavoiteltua 

kolmatta lohkoa Oulun alueelle ei lohkon puheenjohtajaehdokkaiden puuttuessa saatu 

kaudella tehtyä. Leo-klubeja piirin alueella oli kaksi.  

 

Kaudella I-piiri toimi läheisessä yhteistyössä Lions Clubs Internationalin ja Suomen Lions-

liitto ry:n kanssa. Piiri kannusti klubeja niiden palvelutyössä ja avusti kiinnostuneita klubeja 

toteuttamaan myös kansainvälisiä ja valtakunnallisia palveluaktiviteetteja, joista oli 

päätetty järjestön tai Liiton vuosikokouksissa.  

 

Kauden aikana piirin jäsenkunta, klubit ja niiden lionit korostivat, että klubit ovat 

itsenäisesti toimivia yhdistyksiä ja päättävät itse mitä lionspalvelua kauden aikana tekevät. 

Perinteisesti pääpaino piirin jäsenklubien toiminnassa kohdistui myös tällä kaudella 

paikalliseen palvelutyöhön. Myös avustuksiin tulevat varat klubit keräsivät valtaosin 

lähiympäristöstään. Pääosa avustuksistakin klubeilta menee paikallisiin avustuskohteisiin. 

Toimintakauden aikana piiri sääntöjensä 2 §:n mukaisesti tuki ja ohjasi klubien toimintaa, 

hankki ja levitti leijonatietoutta sekä järjesti koulutusta ja opastusta klubien virkailijoille, 

uusille lioneille ja puolisoille, järjesti kokouksia, esitelmätilaisuuksia, retkiä, juhlia ja muita 

vastaavia klubien yhteisiä tilaisuuksia. Kaudella piiri julkaisi kaksi kertaa piirilehden ja 

ylläpiti omaa verkkosivustoa sekä sosiaalisen median tilejä. 

 

Piirin jäsenklubit  

 

Taulukko 1. I-piirin jäsenklubit ja klubien jäsenmäärät kauden alkaessa ja päättyessä. 

 
 klubit 

1.7.2021 
klubit 

30.6.2022 
klubit 

muutos 
klubit, joissa oli 
alle 20 jäsentä 

jäseniä 
1.7.2021 

jäseniä 
30.6.2022 

jäseniä 
muutos 

piiri 107-I 50 49 -1 28 1027 956 -71 

alue I 20 20 0 10 416 395 -21 

alue II 20 19 -1 11 405 368 -37 

alue III 10 10 0 7 206 193 -13 

 

Edellisten lisäksi Leo klubeja piirin alueella oli toimintavuonna kaksi.  

 

Taulukko 2.  kuukausittainen jäsenkehitys Lions-piirin 107-I klubeissa kauden aikana.  

 
I-piiri 1.7. 

2021 
7 

2021 
8 

2021 
9 

2021 
10 

2021 
11 
202
1 

12 
2021 

1 
2022 

2 
202
2 

3 
2022 

4 
2022 

5 
2022 

6 
202
2 

30.6. 
2022 

muutos  -4 -7 -9 -1 +6 -7 +2 0 -3 -6 -27 -15  
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saldo 1027 -4 -11 -20 -21 -15 -22 -20 -20 -23 -29 -56 -71 956 

 

Taulukko 3. Jäsenklubit  

 
Alue I lohko 1, yhteensä 6 klubia jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2022 

muutos  
kaudella  

naisia huomautuksia  

LC Haukipudas 18 19 +1 2  

LC Haukipudas/Kello 18 17 -1 0  

LC Ii 33 30 -3 1  

LC Jääli 24 24 0 9  

LC Kiiminki 22 20 -2 6  

LC Ylikiiminki 23 25 +2 1  

lohko I/1 yhteensä 138 135 -3 19  

 
Alue I lohko 2, yhteensä 8 klubia jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2022 

muutos naisia  

LC Oulu – Uleåborg  14 14 0 11  

LC Oulu / Avain  22 21 -1 0  

LC Oulu/Kuivasjärvi  18 17 -1 12  

LC Oulu/Maikkula 12 12 0 0  

LC Oulu/Myllyoja-Haapalehto 20 18 -2 4  

LC Oulu/Oulujoki 28 26 -2 0  

LC Oulu/Pateniemi 18 17 -1 0  

LC Oulu/Terwa  16 17 +1 2  

lohko I/2 yhteensä 148 142 -6 29  

 
Alue I lohko 3, yhteensä 6 klubia 
klubit oli kaudella jaettu lohkoon 1 ja 2 

jäsenet 
7/2021 

jäsenet 
6/2022 

muutos naisia  

LC Oulu 23 23 0 0 lohkossa I/1 

LC Oulu/Hannat 22 22 0 22 lohkossa I/1 

LC Oulu/Limingantulli 23 21 -2 0 lohkossa I/1 

LC Oulu/Raatti 23 23 0 6 lohkossa I/2 

LC Oulu/Sarat 13 12 -1 12 lohkossa I/2 

LC Oulu/Sillat 19 17 -2 0 lohkossa I/2 

lohko I/3 yhteensä 130 118 -5 40  

 
Alue II lohko 1, yhteensä 7 klubia jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2022 

muutos naisia  

LC Kempele/Aurora 24 24 0 24  

LC Kempele/Sampola 25 25 0 0  

LC Liminka/Kultasirkut  18 18 0 17  

LC Liminka/Lakeus  30 29 -1 0  

LC Liminka/Liminganlahti 28 29 +1 0  

LC Oulunsalo  23 17 -6 1  

LC Oulunsalo/Salottaret 19 20 +1 17  

lohko II/1 yhteensä 167 162 -5 59  

 
Alue II lohko 2, yhteensä 4 klubia jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2022 

muutos naisia  

LC Muhos 17 17 0 2  

LC Tyrnävä 26 24 -2 3  

LC Utajärvi  17 18 +1 1  

LC Vaala 26 32 +6 5  

lohko II/2 yhteensä 86 91 +5 11  

 
Alue II lohko 3, yhteensä 8 klubia jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2022 

muutos naisia  

LC Pattijoki  24 19 -5 0  

LC Pulkkila/Piippola 7 6 -1 3  

LC Pyhäjoki/Merijärvi 15 16 +1 2  

LC Raahe  8 7 -1 0  

LC Raahe/Fantti 29 0 -29 00 lopetti 5/2022, 18 naista 

LC Raahe/Kreivi 20 20 0 0  

LC Ruukki 17 16 -1 0  

LC Siikajoki 17 16 -1 5  

LC Vihanti 15 15 0 4  

lohko II/3 yhteensä 152 115 -37 14  
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Alue III lohko 1, yhteensä 6 klubia jäsenet 
7/2021 

jäsenet 
6/2022 

muutos naisia  

LC Kajaani/Linna 20 19 -1 2  

LC Kuhmo/Helenat 18 17 -1 18  

LC Kuhmo/Kuhmoniemi 40 38 -2 0  

LC Sotkamo 24 17 -7 5  

LC Sotkamo/Sapsottaret 16 15 -1 18  

LC Sotkamo/Vuokatti 21 21 0 6  

lohko III/1 yhteensä 139 127 -12 47  

 
Alue III lohko 2, yhteensä 4 klubia jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2021 

muutos naisia  

LC Hyrynsalmi 7 7 0 0  

LC Paltamo 18 17 -1 1  

LC Puolanka  18 19 +1 6  

LC Suomussalmi  24 23 -1 0  

lohko III/2 yhteensä 67 66 -1 7  

 
Lions piiri 107-I ry yhteensä jäsenet 

7/2021 
jäsenet 
6/2022 

muutos naisia naisten  
osuus % 

Alue I 416 395 -21 88 22,3 

Alue II 405 368 -37 84 22,8 

Alue III  206 193 -13 54 28,0 

I-piiri yhteensä jäseniä 1027 956 -71 226 23,6 

 

Kauden tavoite oli lisätä piirin klubien määrää yhdellä uudella klubilla. Lisäystä ei saatu, 

kauden aikana klubien määrä väheni yhdellä. Toiminnan lopetti Lions Club Raahe/Fantti. 

Klubin päätös lopettaa toimintansa lakkauttaa yhdistys vaikuttaa merkittävästi Raahen 

seudun lionstoimintaan. LC Raahe/Fantti on ollut koko toimintansa ajan alueella aktiivinen 

ja merkittävä lionstoimija. Yleensä klubissa oli sen toimintavuosien aikana jäseniäkin 20 – 

30 ja suurin osa heistä myös varsin aktiivisia toimijoita osan osallistuessa myös piirin 

tehtäviin. Toiminta tai sen puute ei ollut syynä klubin lakkauttamisessa. LC Raahe/Fantin 

lopettamisen taustalla oli kestämättömäksi käynyt hankaluus löytää jäsenistä henkilöitä 

yhdistyksen perustehtäviin presidentiksi, sihteeriksi ja rahastonhoitajaksi. Kun 

lakkautusajatuksista tuli tietoa, pyrittiin myös piiristä aktiivisesti auttamaan klubia, tässä 

kuitenkaan onnistumatta. Myös lohkon kokouksessa tilanteeseen luvattiin lähiklubien 

apua. Hyvää palvelutoimintaa tekevän klubin lakkaaminen kerrottujen syiden johdosta 

harmitti ja aktiivisen klubin toiminnan lopetus jätti seudun lionstyöhön täytettäväksi 

merkittävän aukon.   

 

Jäsenmäärältään alle 20 lionin klubeja I-piirissä oli kauden alussa 24 ja sen lopussa 28. 

Kauden aikana piiri ohjasi jäsenklubeja vahvistamaan jäsenmäärää ja kasvattamaan 

klubin palveluvoimaa. Jo pitkään on tiedostettu, että jäsenmäärältään pienissä klubeissa 

toimintaa virkistävää tehtävien kiertoa ei pystytä toteuttamaan. Pidentyvät ”virkaputket” 

alkavat usein vähitellen viedä voimia myös varsinaiselta palvelutoiminnalta. Asia on 

tiedostettu järjestössä laajemminkin ja klubien ”pakollisia” hallituksen virkanimikkeitä on 

säännöistä karsittu. Piiri tuki tätä kehitystä ja tiedotti mahdollisuuksista hallinnon 

kevennyksiin. Lisäksi tiedotettiin, että eri tehtäviin ja teemoihin klubeissa kannattaa nimetä 

pyydetyllä tavalla yhteyshenkilö, jolloin kyseistä asiaa koskevat viestit tulevat klubissa vain 

hänelle. Tarpeellisilta osin yhteyshenkilö ohjaa asian sitten klubipresidentille ja 

tarvittaessa asia viedään hallitukseen ja klubikokoukseen päätettäviksi.  

 

Klubien jäsenkehitys 

 

Piirin vuosikokous hyväksyi kauden tavoitteeksi saada jokaiseen klubiin yksi (1) uusi jäsen 

eli koko piirin alueelle yhteensä 50 uutta jäsentä. Lisäksi oli tavoitteena perustaa alueelle 

yksi uusi klubi.  
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Kauden aikana piirin klubien jäsenmäärä väheni 71 jäsenellä, joka oli lähes 7 % kauden 

alun jäsenmäärästä. Ilman LC Raahe/Fantti klubin lakkauttamistakin vähennystä tuli 

kauden aikana 46 jäsenen verran. Sekin vastaa keskimääräisen I-piirin klubikoon mukaan 

2 – 3 klubin jäsenmäärää. Lähtijöissä oli paljon pitkän lionstyön tehneitä ”veteraaneja” ja 

toimintakyvyn heiketessä pois jättäytymiset ovat yleensä olleet hyvin perusteltuja.  

 

Toiminnasta pois jättäytyvissä on kuitenkin paljon myös nuorempia ja vielä verrattain 

vähän lionskokemusta omaavia. Lionstoiminnasta lähdön syyt vaihtelevat ja on 

mahdollista, että lähtösyyt jäävät klubeissa liian vähälle huomiolle. Toimintakauden aikana 

käynnistetty piirin tulevaisuustyö pureutui klubien palveluvoimaa jo vuosia 

vähentäneeseen jäsenkatoon. Jäsenvoiman kääntäminen kasvu-uralle on haastava ja 

vaatii pitkäjänteisyyttä. Jo kaudella 2021 – 2022 oli nähtävissä, että aloittaneelta 

tulevaisuustyöryhmältä ei puutu intoa ja uusia ideoita. Klubeille ja piirin jäsenkentälle on 

piiriltä jatkossakin odotettavissa vahvaa tukea jäsenhuollon parissa.  

 

Piirin alueet  

 

I-piiri on laaja ja klubien toimintaympäristöt poikkeavat alueen eri osissa merkittävästi. 

Piirin aluejako on tätä taustaa vasten hyvin perusteltua. Oulun kaupunkiseutu muodostaa 

kasvavan maakuntakeskuksen. Oulun seudulla on pienellä alueella paljon lionsklubeja. 

Lakeuden alue ja Raahen seutu puolestaan koostuvat sijainniltaan melko lähellä toisiaan 

olevista, mutta kuitenkin erillisistä isoista taajamista ja asutuista alueista. Raahen 

kaupunkialueen lisäksi monella paikkakunnalla on ainakin kaksi lionsklubia. Kainuu 

puolestaan on kylien pitkien etäisyyksien aluetta. Kainuussa vain Sotkamossa ja 

Kuhmossa on enemmän kuin yksi lionsklubi. Lionstoimintaan ja klubien yhteistyöhön piirin 

alueet tarjoavat varsin erilaiset lähtökohdat.  

  

Aiempaan tapaan kauden aikana piiri on pitänyt toiminnassaan keskeisenä koko piirin 

alueen huomioimista. Edellisvuoden tapaan kuluva toimikausi on etäyhteyksien käytön 

kautta vähentänyt liikkumisen tarvetta, joka rasitti aiemmin erityisesti syrjemmässä olevia 

yksittäisiä klubeja ja niiden lioneja. Yhteisiin tapaamisiin ja kokoontumisiin on alueen 

laidoilta usein pitkä matka. Kertomusvuoden kokemuksia etäyhteyksien käytöstä voidaan 

rohkeasti hyödyntää ”uuteen normaaliin” palatessa.       

 

Piirin toiminnassa jako edellä kerrottuun kolmeen alueeseen on näkynyt myös tällä 

alueella pidettyjen alueforumien järjestämisessä. Lisäksi piirikuvernöörikolmikko on 

kiertänyt klubeja alueittain aluevastaaviksi / aluepuheenjohtajiksi nimettyinä. 

Pandemiarajoitusten johdosta alueforumit pidettiin kertomusvuonna 2021 – 2022 

etätilaisuuksina. Syksyn alueforumeissa käsiteltiin yleisten kaikkia koskevien lionsasioiden 

lisäksi alueittaisia erityiskysymyksiä. Kaikilla kolmella alueella on toisistaan merkittävästi 

eroavia piirteitä, joita pystyttiin nostamaan erillisin tilaisuuksin paremmin keskusteluun. 

Kevään alueforumit koottiin yhdeksi tapahtumaksi ja tilaisuudessa painotettiin yhteisiä 

asioita kuten klubien jäsenhuoltoa ja klubien kanssa tehtävää yhteistyötä ja 

kumppanitoimintaa.   

 

Piirikuvernöörit tapasivat klubeja fyysisesti tai etäyhteyksin piirin vuosikokouksen näistä 

vierailuista tekemän päätöksen mukaisesti. Poikkeusoloista huolimatta pääosa vierailuista 

pystyttiin toteuttamaan. Kertomusvuonna piirin I alueella (Oulun seutu) klubivierailuja teki 

Eija Tuomaala, II alueella (Lakeus ja Raahen seutu) Sanna Loukkola ja III alueella 

(Kainuu) Vesa Ojanperä.  
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Kauden aikana tulevaisuustyöryhmä teki esityksen, että klubivierailuja ei piirissä tehtäisi 

enää aiemmalla käytännöllä ohjelman mukaisesti vierailuilla kaikkiin klubeihin. Kokeillaan 

uutta ottamalla käyttöön kohdennettu piirikuvernöörien, toimialajohtajien ja lohkon 

puheenjohtajien vierailuohjelma enemmän klubien toiveiden ja tarpeen mukaisesti.   

 

Klubien kasvutarinoita  

 

Oman tunnustuksen ansaitsevat kertomusvuodelta piirin jäsenklubit, jotka ovat pystyneet 

poikkeusoloista huolimatta ottamaan uusia jäseniä. Rajoitukset tilaisuuksien 

järjestämisessä lamaannuttivat tai jopa pysähdyttivät lyhyeksi tai pidemmäksikin ajaksi 

piirin alueella monen klubin toiminnan. Mutta poikkeuksiakin oli, kuten kertomukseen 

kootusta jäsenklubien taulukosta voi havaita. Osa piirin klubeista pystyi jäsenmäärässä 

nettolisäykseen ja paljon useampi ainakin sai riveihinsä uusia jäseniä paikkaamaan 

jäsenpoistumaa. Jo kauden alussa piiri viestitti tuloksekkaasta jäsenhankinnasta LC 

Kuhmo / Kuhmoniemen ja LC Vaalan klubeissa. Molemmat klubit ovat piirin 

mittakaavassa jäsenmäärältään suuria.  Lisäksi kumpikin klubi on jo vuosia järjestänyt 

tuloksekasta palvelutoimintaa ja antanut merkittäviä avustuksia niin omilla 

paikkakunnillaan kuin kansainvälisten avustuskanavienkin kautta. Piiri kannusti 

jäsenklubejaan hakemaan omaan jäsenhankintaan ja toimintaan vertaistukea esimerkiksi 

näistä mainituista klubeista.       

Piirivirkailijat  

piirikuvernööri (DG) Vesa Ojanperä, LC Siikajoki  
1.varapiirikuvernööri (1VDG) Eija Tuomaala, LC Kiiminki  
2.varapiirikuvernööri (2VDG) Sanna Loukkola, LC Oulunsalo / Salottaret 
Edellinen piirikuvernööri PDG Antero Stenius, LC Jääli  
Piirisihteeri Seija Stenius LC Jääli  
Rahastonhoitaja Ilkka Paulamäki, LC Oulu/Avain  
 
I alue aluepuheenjohtaja 2VDG Sanna Loukkola, LC Oulunsalo, Salottaret   
1. lohko, puheenjohtaja, Mauri Pohjanen, LC Kiiminki  
2. lohko, puheenjohtaja Pasi O Virta LC Oulujoki 
3. lohko, kaudelle 2021-2022 ei puheenjohtajaa ja lohkojen klubit sisällytettiin kauden ajaksi 

lohkoihin 1 ja 2   
 
II alue aluepuheenjohtaja 1VDG Eija Tuomaala LC Kiiminki   
1. lohko, puheenjohtaja Pauliina Paavola, LC Liminka/ Kultasirkut  
2. lohko, puheenjohtaja Jaakko Rahko, LC Tyrnävä.  
3. lohko, puheenjohtaja Marja Ojanperä, LC Siikajoki  
 
III alue DG aluepuheenjohtaja DG Vesa Ojanperä, LC Siikajoki  
1. lohko, puheenjohtaja Lauri Komulainen LC Kuhmonniemi  
2. lohko, puheenjohtaja Raimo Heikkinen, LC Hyrynsalmi  
 
Koulutusjohtaja, GLT, Tapani Tasanto. LC Liminka/Liminganlahti  
Jäsenjohtaja, GMT Susanna Saranlinna, LC Sotkamo  
Palvelujohtaja, GST Mari Korpela, LC Oulunsalo/ Salottaret  
Viestintäjohtaja Ulla Karppinen, LC Oulu-Uleåborg  
Piirin lions-asioiden yhteyshenkilö Jari Hautala, LC Liminka / Liminganlahti   
LCIF-koordinaattori Jouko Lampinen, LC Oulu/ Raatti 
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Kaikkiin piirin tehtäviin ei viime vuosina ole saatu nimettyä piirin jäsenklubeista lioneja. 

Tehtävien vaativuutta ja työmäärää ehkä vierastetaan tai tehtäviä ei eri syistä koeta 

kiinnostaviksi. Kertomusvuoden osalta ongelmia aiheutti lohkon puheenjohtajien paikkojen 

täyttäminen. Jo toisena vuonna perätysten piirin I alueella ei saatu suunniteltuihin 

lohkoihin riittävästi puheenjohtajia. Tilanteessa jouduttiin jakamaan Oulun seudun 

kolmannen lohkon klubit ensimmäiseen ja toiseen lohkoon Muodostetut lohkot olivat 

klubimäärältään isoja ja tämä työllisti näiden lohkojen puheenjohtajia.  

Piirissä tehtävien kiinnostamattomuuteen reagoitiin viestittämällä aiempaa näkyvämmin 

piiritason tehtävistä painottaen myös mielenkiintoisia puolia ja tehtävien kautta tulevasta 

mahdollisuudesta vaikuttaa myös lionien ja klubien toiminnan kehittämiseen kunkin 

tehtävän antamissa kehyksissä. Aktiivisuus tuotti tulosta ja huhtikuussa Kiimingin 

vuosikokouksessa varapiirikuvernööri Eija Tuomaala esitteli piirin uutta luotsaavan 

toimijajoukon täydessä laajuudessa. Kauden 2021 – 2022 aikana haettiin tuleville kausille 

aktiivisesti myös piirin tehtävissä kautensa tai ”putkensa” päättäville seuraajiksi uusia 

toimijoita.  

Kauden aikana piirin toimintaa johti piirikuvernöörinä suoraan kansainvälisen presidentin 

alaisena Vesa Ojanperä. Edellisellä kaudella tehty piirin rekisteröinti yhdistyslain 

mukaiseksi rekisteröidyksi yhdistykseksi vahvisti aiempaan käytäntöön nähden 

piirihallituksen roolia. Piirikuvernööri muuttui myötä yhdistyslain määräysten mukaisesti 

yhdistyksen puheenjohtajaksi.   

Alueiden puheenjohtajina toimivat kaudella piirikuvernöörit sovitun työnjaon mukaisesti. 

Lohkojen puheenjohtajien painoarvoa piirissä ja piirikuvernöörin tärkeinä kumppaneina 

ryhdyttiin puheiden sijaan tietoisesti nostamaan yhteisten tavoitteiden kirkastajiksi klubien 

ja piirin välillä.   

Kauden aikana piirikuvernööri korosti osaksi kritiikkiäkin saanutta yhdyshenkilöiden 

nimeämistä ja eri tehtävien hoitamista. Tehtävien jakamisessa painotettiin paranevaa 

selkeyttä. Viestit kulkevat täsmällisemmin osoitteisiin ja mahdollistaa kunkin tehtävän 

sujuvan hoitamisen klubissa.  

Piirihallitus  

Piirihallitukseen kuului toimintakaudella äänivaltaisina jäseninä piirikuvernööri, edellinen 

piirikuvernööri, 1. ja 2. varapiirikuvernööri, piirisihteeri, rahastonhoitaja piirin jäsenjohtaja, 

piirin koulutusjohtaja, piirin palvelujohtaja, piirin LCIF-koordinaattori, piirin viestintäjohtaja 

ja lohkojen puheenjohtajat. 

Piirihallituksen ideariihenä ja koordinoijana toimi piirin johtoryhmä, jonka muodostivat 

piirikuvernööri, varapiirikuvernöörit, edellinen piirikuvernööri, jäsenjohtaja, koulutusjohtaja, 

palvelujohtaja, viestintäjohtaja sekä piirisihteeri ja rahastonhoitaja, sekä piirin 

ympäristöjohtaja.  

Sääntöjen mukaisesti kaikilla hyvässä asemassa olevilla entisillä piirikuvernööreillä, jotka 

ovat jäseninä piirin klubeissa, on kansainvälisten sääntöjen mukaisesti meilläkin 

piirihallituksen kokouksiin läsnäolo- ja puheoikeus. Osa entisistä piirikuvernööreistä oli 

mukana kokouksissa, mutta tätä mahdollisuutta olisi kauden aikana suonut käytettävän 

enemmänkin.  

Piirihallitus kokoontui kauden aikana toimintasuunnitelman mukaisesti neljä kertaa. Alun 

perin kokoukset oli suunniteltu pidettäväksi läsnäolotilaisuuksina tasapuolisesti piirin eri 

alueilla tai etäkokouksina. Poikkeusolojen jatkuessa kaikki kokoukset olivat etäkokouksia.  
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1. kokous tiistaina 24.8.2021  

2. kokous lauantaina 12.12.2021   

3. kokous lauantaina 12.02.2022  

4. kokous keskiviikkona 16.03.2022  

Hallituksen etäkokousten järjestelyistä vastasivat pääosin piirikuvernööri ja sihteeri. 

Nettiyhteyksistä huolehtivat tarvittaessa myös viestintäjohtaja ja koulutusjohtaja.   

Piirihallituksen kokouksessa käsiteltiin kulloinkin ajankohtaiset asiat ja seurattiin 

tavoitteiden toteutumista ja talousarviossa pysymistä. Kaudella panostettiin myös 

kokousten sujuvuuteen ja päätettyjen asioiden selkeyteen. Kokouskäytännössä oli 

käytössä esityslistapöytäkirjamalli.     

Yhtenä painotettuna tavoitteena kaudella oli kiinnittää toiminnassa erityistä huomiota 

lohkon puheenjohtajien toiminnan tukemiseen, kehittämiseen ja aktivointiin mm. 

yhteistapaamisien ja videokokouksien avulla. Piirihallituksen kokouksiin saatujen lohkojen 

raporttien ja esittelyjen perusteella toimintakaudella ei kaikilta osin tässä vielä onnistuttu 

tavoitteiden mukaisesti. Selkeiden ja hyvien selostusten ohella oli myös raportteja, joiden 

perusteella piiriorganisaation oli vaikea tarjota tukea ja apua lohkoille ja niiden klubeille. 

Lohkojen roolia korostava toimintamalli edellytti kasvavaa tukea lohkon puheenjohtajille.     

Toimintakaudella 2021-2022 onnistuttiin alkuvaikeuksien jälkeen hyvin tavoitteessa, että 

piirin tavoin jokainen piirin klubi päivittäisi ajallaan virkailijatiedot kansainväliseen 

jäsenrekisteriin. Tietojen ajantasaisuus on välttämätön mm. viestinnän kannalta. 

Valmennuksissa korostettiin myös klubitietojen ajantasaista kirjaamista Patentti- ja 

rekisterihallituksen pitämään yhdistysrekisteriin.  

Henkilötietojen muutoksissa ja päivityksessä kansainväliseen rekisteriin oli kauden 

mittaan ongelmia muutaman klubin tavoin myös piirillä. Nopein tie ongelmien 

ratkaisemiseen oli yhteydenotto piirin lionsasioiden yhteyshenkilöön Jari Hautalaan. 

Erityisen paljon kaudella oli viivytyksiä kansainvälisen toimiston postilähetysten kanssa, 

kun EU:n ja muun maailman välillä otettiin kesällä 2021 käyttöön lähetyksen sisällön 

arvoon katsomatta kaikkien lähetysten tullauspakko. Pienetkin lähetykset tulivat nyt 

postilaatikon sijaan vastaanottajaksi nimetyn tietoon kuriirifirmojen tullauspyyntöjen kautta. 

Vastaanottajalta edellytettiin tarkkuutta, sillä myös huijarit pyrkivät samoille markkinoille 

tullauspyyntöjen kanssa.   

 

 

  

Kuva 6 Karoliiniasuinen räiskälekokki Siikajoella piirihallituksen vaihtokokouksessa. 
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3. Kokoukset ja tapaamiset  

 

Piirin kauden avaustapahtuma / piirihallitusten vaihtotilaisuus pidettiin Siikajoen yli 200-

vuotisessa pappilassa 7.8.2021. Edellinen piirikuvernööri Antero Stenius teki katsauksen 

menneeseen kauteen ja piirikuvernööri Vesa Ojanperä esitteli alkaneen kauden 

toimintasuunnitelmaa. Tilaisuudessa kuultiin sotajuttuja ja kummitustarinoita ja nautittiin 

karoliiniasuisen kokin tarjoilemia muurinpohjaräiskäleitä.    

 

Aiempina vuosina kevään piirin vuosikokoustapahtumaan liittynyt juhla- ja palkitsemisosuus 

pidettiin nyt edellisvuoden tapaan erikseen omana tilaisuutena. Juhlatilaisuus pidettiin LC 

Siikajoen isännöimänä Törmälän tilalla 20.11.2021. Tilaisuudessa jaettiin edellisen kauden 

piirikuvernöörin Antero Steniuksen johdolla palkintoja ja tunnustuksia. Poikkeusvuoteen 

sopien korostettiin paikallisuutta niin tarjoilujen, ohjelman kuin esiintyjienkin osalta. 

Juhlassa Lion Hannu Anttonen kertoi Suomen Lions-liiton vuoden hankkeesta, 

Kiusaamisesta Terveeseen Nettikäytökseen (KiTeNet).   

 

Kevään piirikokous saatiin pidettyä tällä kertaa kahden vuoden tauon jälkeen ”oikeana” 

tapaamiskokouksena. Piirikokous pidettiin suunnitelman mukaisesti Kiiminginpuiston 

koululla lauantaina 23.4.2022. Vuosikokouksessa oli edustettuna 27 klubia. Määrä oli hyvä, 

joskin jäi kauaksi asetetusta tavoitteesta saada tilaisuuteen vähintään 45 klubin edustus. 

Virallisten edustajien määrä oli 44. Terveysturvallisuuspuitteet oli tilaisuudessa huomioitu 

hyvin. Noudatettiin myös kengättömän koulun periaatetta käyttämällä sisätiloissa 

villasukkia. Aulatilat soveltuivat avoimena ja väljänä tilana kokoukselle erinomaisesti. 

Tilaisuudessa oli esittelypöydillä tarjolla lions-aiheista materiaalia pienistä tuliaisista 

klubikohtaisiin postimerkkitauluihin. Suomen Lions-liiton tervehdyksen toi liiton 

varapuheenjohtaja Heikki Mäki. Kiimingin kokouksen järjestelyt, tekniikka ja aikataulussa 

pysyminen saivat kiitosta. Kokousedustajat saivat piirikuvernööriltä kotiin terveisiksi uutta 

kasvua kuvaavat Utajärven Roinilan taimiston kuusentaimet.     

 

Virtuaalitapahtumien jälkeen päästiin tapaamiskokouksina pitämään Suomen Lions-liiton 

kolme kauden neljästä kuvernöörineuvoston kokouksesta. Joulun alla oltiin Nilsiän 

Tahkolla, keväällä Kokkolassa ja vuosikokouksen yhteydessä Kouvolassa. 

Kuvernöörineuvoston viikonlopputapahtumissa oli mukana eri rooleissa I-piirin 

piirihallituksen jäseniä.     

 

Suomen Lions-liiton 69. vuosikokous pidettiin 10. – 11.6.2022 Kouvolassa. Myös tämä liiton 

toiminnasta päättävä tilaisuus päästiin pitämään fyysisenä tapahtumana. Merkittäviä asioita 

olivat mm. Suomen Lions-liiton strategiatyön eteneminen ja liiton toiminnan tulevasta 

rahoituksesta päättäminen. Kouvolan vuosikokouksessa I-piiristä oli paikalla 

piirikuvernöörikolmikko. Lisäksi pitkästä kokousmatkasta huolimatta paikalla piiristä oli  

myös useiden klubien edustajia. Varapiirikuvernööri Eija Tuomaala sai kollegoidensa 

tapaan järjestön maailmankonferenssiin kokoukselta esityksen tulevan kauden 

piirikuvernööriksi. Tuomaalan nimitys Lions-piiri 107-I ry:n piirikuvernööriksi sai sitten 

kesäkuun lopulla vahvistuksen kansainvälisessä kokouksessa Kanadan Montrealissa. 

Covid-19 poikkeusolojen johdosta lionsväki pääsi Montrealiin läsnäolotapahtumaan parin 

vuoden tauon jälkeen.  

Vierailut  

Lionsjärjestön kansainvälisen käytännön ja ohjeistuksen sekä perinteen mukaisesti kauden 

aikana oli tavoitteena toteuttaa piirikuvernöörien vierailu kaikkiin piirin klubeihin. Vierailut 

tehtiin kaudella piirikuvernöörien vuosittain kiertävän aluepuheenjohtajuuden mukaisesti 
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alueittain. Jokainen piirikuvernööri tulee siten kolmen piirikuvernööriputken vuotensa aikana 

käyneeksi kaikissa piirin alueen klubeissa. Kauden toimintasuunnitelmaan oli kirjattu 

tavoite, että mahdollisimman monet vierailut pystyttäisiin tekemään fyysisinä tapaamisina. 

Tämä tavoite pystyttiin valtaosin myös toteuttamaan. Vierailujen kautta jokaiselle alueen 

rivileijonallekin tarjoutui mahdollisuus tavata piirin vetovastuussa ajallaan olevia 

piirikuvernöörejä ”kotikentällään”. Vierailuissa kuultiin ja keskusteltiin kutakin klubia ja 

lioneja kiinnostavista asioista. Vieraileva piirikuvernööri toi tapaamiseen terveisiä piirin 

ajankohtaisista asioista.  

Kolmen vuoden aikana klubivierailuilla on jokaiselle paikalla olleelle lionille ja puolisolle 

tehty kysely omista tuntemuksista ja kokemuksista lionsasioissa. Nimettöminä annetuista 

vastauksista kertyi varsin kattava kuva miltä piirin leijonien keskuudessa leijona-asiat 

tuntuvat. Klubit saivat vierailun jälkeen klubikohtaisen analyysin vastauksista, ja tulosta 

klubit voivat hyödyntää esim. seuraavassa klubin toimintastrategian laatimisessa. 

Yhteenveto koko piirin alueella annetuista vastauksista esitettiin piirin jäsenkunnalle 

osoitetussa kevään 2022 Tervaleijona-lehdessä. Tiiviistettynä I-piirin lionit kokivat 

vahvimmiksi asioiksi lionstyössään hyvän klubihengen, onnistuneen palvelutyön ja 

tuloksekkaan auttamisen. Nämä ovat juuri niitä asioita, jotka nähdään laajemminkin 

lionstoiminnan ydintehtävinä. Eniten parannettavaa koettiin olevan klubin ja yleisemminkin 

lionien tekemisen tunnettavuudessa, klubien yhteistyössä ja kumppanisuhteissa sekä 

osallistumisessa kansainväliseen toimintaan. Myös klubin tulevaisuudennäkymissä koettiin 

olevan toivomisen varaa. Vastausten antamaa viestiä voidaan hyödyntää monin osin myös 

piirin oman toiminnan suunnittelussa ja toimintastrategian laatimisessa.  

Kokoustapaamisten lisäksi piirikuvernöörit olivat kauden aikana klubien käytettävissä 

aktiviteeteissa ja muissa tapahtumissa, mikäli se aikataulullisesti oli mahdollista. Aiemman 

perinteen mukaisesti näitä kutsuja tuli eniten kauden piirikuvernöörille.   

Puolisotoiminnan huomiointi 

Monissa piirin jäsenklubeissa on vielä säilynyt ajan myötä vähentynyt lionsklubin 

puolisotoiminta. Osa klubien puolisoista on aktiivisia tiedottamaan palvelutoiminnastaan ja 

avustuksista. Piirikuvernöörin vierailujen yhteydessä aiemmin pitkään puolisotoiminnassa 

mukana ollut lion Marja Ojanperä osallistui klubin niin halutessa myös puolisotapaamiseen.   

Juhlat  

Piiri on perinteisesti muistanut jäsenklubejaan klubien vuosijuhlissa. Suunnitelman 

mukaisesti kaudella 2021 - 2022 huomioitiin pyöreitä vuosikymmeniä saavuttavat klubit. 

Covid-19 aiheuttamien poikkeusolojen johdosta osallistuttiin klubien niin halutessa myös 

edellisellä kaudella tasavuosikymmeniä täyttäneiden klubien tilaisuuksiin niiden juhliessa 

siirrettyjä vuosijuhliaan. Suluissa on klubin tilaisuuteen piiristä osallistunut virallinen 

edustaja (PK Vesa Ojanperä, 1. VDG Eija Tuomaala, 2.VDG Sanna Loukkola).  

LC Ii, 60 vuotta, perustamispäivä 4.12.1961, juhliin liittyen klubilta merkittävä määrä kansainvälistä apua ja 

juhli pienimuotoisesti 21.5.2022 Haukiputaan Navettaravintolassa (PK)  

LC Oulu / Hannat, 20 vuotta, 21.5.2022, juhli ansioituneita ja yhteistyökumppaneita muistaen Oulun ravintola 

Nallikarissa (PK)  

LC Oulu / Limingantulli, 50 vuotta, perustamispäivä 5.1.1972, juhlaan liittyen klubilta avustus Ukrainan 

pakolaisille, juhli pienimuotoisesti 2.5.2022 Oulun vanhalla seurakuntatalolla (PK)    

LC Oulunsalo, 50 vuotta, perustamispäivä 27.1.1972, iso päiväjuhla 30.10.2021 Oulunsalo-talolla 

muistamisineen ja iltajuhla samana iltana Hotel Airport Vihiluodossa (PK, myös Lions-liiton pj Sanna 

Mustonen)  
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LC Siikajoki, 40 vuotta, perustamispäivä 3.11.1981, juhlavuonna klubilta merkittäviä kansainvälisiä 

lahjoituksia, 5.12.2021 oli pieni juhlakahvitustilaisuus (PK)  

LC Sotkamo / Vuokatti, 50 vuotta, perustamispäivä 30.6.1972, juhlat siirtyivät mahdollisesti myöhemmin 

pidettäväksi   

Muistamiset ja palkitsemiset   

Piiri muisti erillisen päätöksen mukaisesti ansioituneiden jäsenten merkkipäiviä sekä 

edesmenneitä jäseniä. Tavanomaista juhlallisempia tilaisuuksia kauden aikana järjesti 

kauden aikana LC Oulu / Myllyoja – Haapalehto muistaen pitkään palvelleita 

perustajajäseniään. Paljon kertyi poikkeusolojen johdosta piirikuvernöörien kalentereihin 

myös siirrettyjä tai kokonaan peruttuja tilaisuuksia.   

Lions-piiri 107-I ry:n edellisen kauden 2020-2021 palkitsemiset tehtiin Siikajoen Törmälässä 

pidetyssä piirin vuosijuhlassa syksyllä. Tämän kertomusvuoden palkinnot jaettiin 

vastaavasti vasta seuraavan kauden syksylle siirretyssä piirin juhlassa. Suunniteltu 

juhlatilaisuus kuitenkin peruuntui ja palkinnot jaettiin piirihallituksen kokouksen yhteydessä 

Limingan luontokeskuksessa 17.9.2022.    

   

Kauden 2021-2022 

piirinhallituksen jäseniä ja muita 

piirin toimijoita muistettiin 

huhtikuussa Kiimingissä 

pidetyssä piirin 

vuosikokouksessa ja kesällä 

Oulun Hietasaaren Seeparissa 

pidetyssä hallituksen 

vaihtotilaisuudessa.  

 

  

 
Kauden 2021-2022 palkitut I-piirin klubit ja lionit: 
 
Piirin vuoden klubi / kiertopalkinto – LC Vaala 
Viestintä / kiertopalkinto – LC Oulunsalo / Salottaret 
Ympäristö / kiertopalkinto – LC Jääli 
Ympäristö / kunniamaininta – LC Vihanti  
Vuoden kansainvälinen toimija – LC Ii  
Poikkeusolojen reagoija – LC Oulu / Avain  
Vuoden nuorisotoimija – LC Kajaani / Linna  
Alueen I klubi – LC Oulu / Hannat  
Alueen II klubi – LC Tyrnävä  
Alueen III klubi – LC Kuhmo / Kuhmoniemi  
 
New voices kunniakirjat lioneille: 

 
jäsenkehitys – Esa Piirainen, LC Kuhmo/Kuhmoniemi  
palvelut – Pirjo Puoskari, LC Oulu/Hannat  
markkinointi – Juha Elsilä, LC Tyrnävä  
johtaminen – Antti Paavola, LC Liminka/Liminganlahti  

Kuva 7 Klubivierailulla Vuokatin asemarakennuksella. 



Lions-piiri 107-I ry  toimintakertomus kaudelta 2021 – 2022   

16 
 

4. Piirin toimialojen toiminta 

Jäsenhuolto  

Jäsenyys-toimialalla ensisijaisena tavoitteena oli positiivinen jäsenkehitys klubeissa. Piirin 

vuosikokouksen päätöksellä kauden tavoitteena oli kasvattaa I-piirin nykyisten klubien 

palveluvoimaa 60 uudella jäsenellä ja supistaa Lions-toiminnasta poistuvien määrä piirissä 

enintään 40 jäseneen. Kasvua olisi saatu näillä tavoitteilla 20 jäsenen verran. Poikkeusolot 

jatkuivat läpi kauden ja hankaloittaen tapahtumien järjestämistä ja LC Raahe/Fantin klubin 

yllättävä lakkauttaminen vaikuttivat molemmat merkittävästi, että kasvutavoitteista jäätiin. 

Piirin klubien jäsenmäärä väheni kauden aikana peräti 71 lionilla.    

Kokonaisjäsenmäärän sijaan naisten osuudessa piirin jäsenmäärästä päästiin 

tavoitteeseen. Kauden lopussa piirin jäsenklubien lioneista 23,7 % oli naisia. Monissa 

yhteyksissä piiri kannusti klubeja ottamaan rohkeasti myös naisjäseniä. Jo pidempään on 

ollut nähtävissä, että naisjäsenten lisääntyvä määrä on myötävaikuttanut monipuolistavasti 

piirin ja klubien toimintaan ja tulevaisuuteen.  

Piiri tuki omalta osaltaan tavoitetta perustaa piiriin yksi uusi klubi. Uuden klubin 

perustamisessa ei poikkeusolojen kurimuksessa päästy keskusteluja pidemmälle. Uusien 

klubien perustamiset piirin alueelle siirtyivät tuleville kausille. Toiminnan jatkuvuuden ja 

laajenemisen edellytyksenä on, että uusiakin klubeja ennemmin tai myöhemmin saadaan 

perustetuksi.  

Piirin alueella alle 20 jäsenen klubien määrä jatkoi kasvuaan. Suunta oli toinen kuin pidettiin 

tavoitteena. Alle 20 jäsenen klubeja oli kauden päättyessä 28.   

Poistuman pienentämiseksi kannustettiin eri yhteyksissä klubeja aktiivisesti kehittämään 

klubiviihtyvyyttä ja klubeille annettiin vinkkejä keinoista. Kannustettiin klubeja siirtymään 

kuukausikokouksista monipuolisiin kuukausitapaamisiin ja käyttämään mm. oman klubin 

jäseniä keskustelun avaajina (ei esitelmän pitäjinä) klubitapaamisissa. Kehotettiin myös 

käyttämään klubien yhteisiä tapaamisia toiminnan virkistämisessä. Tavoitteiden 

saavuttamiseksi lohkojen puheenjohtajien johdolla järjestettiin kaudella lohkon klubien 

yhteistapaamisia. Teeman esillä pitämiseksi tavoitteeksi asetettiin vähintään 2 tapaamista 

kauden kuluessa.  

Kuvernööritiimin klubivierailuilla korostettiin jäsenten säilyttämistä joustamalla 

erottamisperiaatteissa maksavien ja jäsenyytensä säilyttämistä haluavien jäsenten 

kohdalla. Kannustettiin myös tarjoamaan pitkäaikaisille jäsenille mahdollisuus siirtyä 

etuoikeutetuksi jäseneksi. Klubit tarvitsevat ennen kaikkea toimivia käsiä, ei pelkästään 

kokouksessa istujia. Jäsenet voivat osallistua toimintaan kukin omien kykyjen ja resurssien 

mukaisesti.  

Lions-liiton aiempi jäsenhankintakampanja Haku Päällä jatkui jäsenhankintana samoin 

periaattein kaudella 2021-2022. I-piirin tavoite oli, että jokainen piirin klubi tekisi 

kuukausittain jäsen- ja aktiviteetti-ilmoituksen MyLion:iin. Piiri palkitsi kauden aikana eniten 

jäsenmääräänsä kohottaneena klubina LC Vaalan. Klubin samoin muutamien muiden hyvin 

uusia jäseniä saaneiden muidenkin klubien monipuolista jäsenhankintaa kannustettiin 

käyttämään vertaistukena.  

Jäsenyystoimialan johtajana oli kauden aikana Susanna Saranlinna, LC Sotkamo. 

Jäsentoimikuntaan kuuluvat jäsenjohtajan lisäksi piirikuvernööri ja varapiirikuvernöörit sekä 

lohkojen edustaja. 
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Koulutus ja valmennus  

I-piiri järjesti uusien virkailijoiden koulutusta elokuussa toimikauden alkaessa. Tavoitteena 

oli, että kaikki klubivirkailijat osallistuisivat koulutukseen, johon ei kuitenkaan päästy. 

Valmennusten tavoitteena oli virkoihin tarvittavan osaamisen ja leijonahengen lisääminen. 

Valmennukset ja koulutustilaisuudet pidettiin etäyhteyksin ja ne voitiin pitää suunnitellun 

valmennuskalenterin mukaisesti. Osallistujia oli jonkin verran edellisvuotta enemmän.   

Valmennuksia järjestettiin tuleville presidenteille, sihteereille, rahastonhoitajille, 

jäsenjohtajille, viestintävastaaville ja lohkojen puheenjohtajille. Lisäksi syksyllä 2021 oli 

valmennus kummeille ja uusille jäsenille. Lähiopastus tarjottiin vielä tehtäväksi klubeissa.  

Näiden lisäksi piiri järjesti muita koulutuksia tai valmennuksia esille tulleiden tarpeiden 

mukaan. Koulutukset kalenteroitiin kauden alkuun selkeäksi kalenterimuotoiseksi 

suunnitelmaksi.   

Piirin koulutusjohtajana toimi Tapani Tasanto. LC Liminka/Liminganlahti  

Koulutusjohtaja toimii tiiviissä yhteistyössä muiden GAT-vastaavien kanssa. 

Koulutusjohtajan apuna toimii nimetty koulutustoimikunta.  

Viestintä ja markkinointi  

Terwaleijona  

Terwaleijona-lehti toimi kaudella yhtenä piirin viestintäkanavana sekä sisäisessä ja 

ulkoisessa viestinnässä. Lehdestä tehtiin kaksi painosta. Syksyllä julkaistiin 

tasokkaampiasuinen lehti ulkoiseen viestintään jaettavaksi kauden eri tapahtumissa. 

Painosmäärä oli 5000 kpl. Keväällä jakoon tehtiin lähinnä sisäiseen viestintään suunnattu 

lehti. Tämän lehden painos oli 1500 kpl. Lehden toimituskunta valmisteli lehdet 

viestintäjohtajan johdolla. Toimituskunnassa olivat viestintäjohtajan lisäksi piirikuvernööri, 1. 

varapiirikuvernööri, lohkon puheenjohtaja ja päätoimittaja.  

Klubeja aktivoitiin lähettämään aineistoa lehdissä julkaistaviin juttuihin. Lehtiartikkeleiden 

tavoitteena oli monipuolistaa kuvaa leijonatoiminnasta ja sen vaikuttavuudesta. Lehteen 

saatiin paljon tarinoita onnistuneista aktiviteeteista ja tapahtumista. Lehteen tulevat jutut 

viimeisteli lehden taittoi päätoimittaja.  

Toimintavuoden 2021-2022 piirin viestintäpalkinnosta kisattiin tällä kertaa 

mielenkiintoisimman ja parhaan Terwaleijona-lehden jutun kirjoittamisessa. Palkituksi tuli 

LC Oulunsalo / Salottaret.   

Lehdestä vastasi päätoimittajana Elsi Salovaara, LC Oulu/Kuivasjärvi 

Sisäinen viestintä  

Piirillä oli aktiivisessa käytössä omat nettisivut.  Sivuston alustan uusinta siirtyi kaudelle 

2022-2023. Piirillä oli käytössä myös yhteinen sähköpostilaatikko. Edellisellä kaudella 

käyttöön otettua piirin lionien instagram-tiliä laajennettiin ja sen käyttöä aktivoitiin.   

Kauteen lähdettäessä oli tavoitteena, että I-piirin klubit ja niiden jäsenet löytävät lähes 

kaiken tarvittavan tiedon piirin kotisivuilta ja näin vältytään moninkertaiselta tiedottamiselta. 

Läpi kauden piiri kannusti klubeja lähettämään klubeista positiivisia viestejä, joissa 

kerrotaan esim. uusista jäsenistä klubeissa, klubien aktiviteeteista, hyvistä ideoista 

klubihengen kohottamiseen jne. Myönteisten viestien kautta tavoiteltiin myönteisyyden 

kierrettä, kun muutkin uskaltautuisivat vastaavaan viestintään ja uutisointiin.   
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Piirikuvernööri kertoi klubeille ja lioneille kuukausittain kirjeellä ajankohtaisista piirin alueen 

tapahtumista sekä lionstoiminnan kuukausiteemoista.   

Suomen Lions-liiton viestintäjohtaja perusti kaikkien klubien viestintävastaavien  yhteisen 

whatsapp-ryhmän parantamaan liiton ja klubien välistä viestintää. Ryhmään liittymiseen 

pyydettiin lupa. 

Ulkoinen viestintä 

Piirin nettisivut palvelevat myös ulkoista viestintää. Piirin sähköpostilaatikkoon tuli myös 

piirille osoitettuja viestejä, jotka olivat kuitenkin klubitason kysymyksiä. Viestit jatkolähetetiin 

tarkoitukseen sopivalle klubille.  

Sosiaalisen median käyttö kasvoi kauden aikana huomattavasti. Facebook ryhmä palveli 

yhä kattavammin sisäistä viestintää ja facebook sivustoa kehitettiin ulkoiseen viestintään. 

Edellisellä kaudella käyttöön otettua piirin lionien instagram-tiliä laajennettiin ja sen käyttöä 

aktivoitiin.  

Klubien viestittäminen  

Kauden aikana piiri kannusti klubeja tiedottamaan ja raportoimaan toiminnastaan kattavasti. 

Klubeille suunnattiin koulutusta käyttämään sosiaalista mediaa ja rakentamaan klubille 

kotisivuja. Klubeille järjestettiin myös tiedotteen laatimiseen liittyvää valmennusta niin 

piiriorganisaation kuin liiton järjestämänä. Kauden ensimmäisten kuukausien (heinä-, elo- ja 

syyskuu) ajalta tehty seuranta piirin facebook-sivustoilta osoitti, että piirin sivustoilla omista 

tai klubien yhteisistä tapahtumista tiedotti yli puolet klubeista. Klubien tiedottamia 

tapahtumia oli tarkastelujaksolla kuukausittain 15-25. Klubeja kannustettiin uutisoimaan 

tapahtumistaan paikallisissa tiedotusvälineissä ja tarvittaessa avustettiin myös referaattien 

laadinnassa.  

Markkinointi  

Kauden aikana piiri tuki klubien jäsenhankintamarkkinointia tarjoamalla klubien tapahtumiin 

markkinointi- ja messumateriaalia. Lisäksi piiri avusti klubeja markkinointimateriaalin 

hankinnassa. Piirin hankkimasta materiaalista tehtiin kauden alussa ”pankki”, josta klubit 

saivat tilata maksutta sitä käyttöönsä.   

Tiedonkuluin varmistamiseksi I-piirin tavoitteena oli, että uuteen kauteen valmistautuen 

jokainen piirin klubi päivittäisi määräaikaan mennessä virkailijatiedot tulevalle kaudelle. 

Lohkojen puheenjohtajat avustivat klubeja tarvittaessa.  

Piirin viestintäjohtaja toimi läheisessä yhteistyössä GAT-tiimin kanssa.  

Viestintäjohtajana toimi Ulla Karppinen, LC Oulu-Uleåborg. Hän toimi myös piirien 

viestintäjohtajien yhteistyöryhmässä ja Suomen Lions-liiton viestintätyöryhmässä.   
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Piirin lehteä, Tervaleijonaa julkaisiin kauden aikana kaksi. Syyskauden lehti palveli yleisölle 

suunnattuna ja sitä voitiin käyttää jaettavana lehtenä monipuolisesti klubien tapahtumissa ja 

tilaisuuksissa sekä jäsenhankinnassa. Lehti soveltui hyvin myös klubien kumppaneille 

kertomaan esimerkein, mistä lionstoiminnassa on kysymys. Keväällä jaettu lehti oli 

suunnattu enemmän jäsenkunnan omaan sisäiseen viestintään. Lehti sisälsi laajan 

katsauksen klubien toiminnasta ja ajankohtaisista lionsasioista.        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Kuva 8 Tervaleijona 1 / 2021-2022. Kuva 9 Tervaleijona 2 / 2021-2022. 
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5. Palvelu, ympäristö ja varainhankinta  

Palvelu 

Piirin kauden palvelualan toimintaa suunniteltiin piirin palvelutoimikunnan tilaisuudessa 

toukokuussa 2021. Piirin tavoitteena oli, että kaikkiin klubeihin olisi nimettynä palvelujohtaja 

ja hänelle avuksi aktiviteettitoimikunta. Piiri piti tärkeänä, että jokainen piirin klubi tekisi 

kauden aikana ainakin yhden palveluaktiviteetin ja raportoisi siitä ”virallisesti” MyLionin 

kautta ja viestittäisi tapahtumasta myös muilla tavoin. Valtaosalle klubeja edellä kerrottu on 

rutiinia ja raportoinnin sekä viestittämisen merkitys esim. jäsenhankintaan tunnetaan. 

Kauden aikana kannustettiin klubeja viestittämään myönteisesti ja näkyvästi 

aktiviteeteistaan ja palvelutoiminnastaan. Kampanjalla onnistuttiin aktivoimaan ”hiljaisten 

klubien” raportointia ja viestintää, mutta edelleen osa aktiviteetteja tekevistäkin klubeista 

jätti raportointiin ja viestintään toivomisen varaa.  Vaikka raportointi on vuosi vuodelta 

parantunut, asetettuun tavoitteeseen ei päästy. Vielä on klubeja, joista palveluraportteja ei 

juuri tule. Aktiiviset klubit raportoivat ja tiedottivat omista aktiviteeteistaan erinomaisesti. 

Piirin tarjoamaa sosiaalisen median sivustoakin käyttää 2/3 klubeista.   

Piiri antoi toimintavuoden aikana klubeille tukea palvelujen teossa ja vinkkejä erilaisista 

palvelumahdollisuuksista. Lisäksi kannustettiin yhteistyöhön.  

Palveluvastaavana toimii piirin palvelujohtaja, joka myös avusti muiden piirin toimijoiden 

kanssa klubeja yhteisissä palveluhankkeissa.  

Kauden aikana korostettiin monissa yhteyksissä piirin jäsenklubien ja piirin välistä työnjakoa 
palvelutoiminnassa. Lionstoiminnassa klubit ovat tekijöitä, toimivat ja palvelevat sekä 
avustavat. Piiri pitäytyy roolissaan ja sääntöjensä mukaan tukee ja ohjaa jäsenklubiensa 
toimintaa, hankkii ja levittää alan tietoutta sekä järjestää valmennusta ja opastusta klubeille 
ja sen eri tehtävissä toimiville.  
 

Palvelujohtajana toimi Mari Korpela LC Oulunsalo/ Salottaret 

Ympäristötyö  

Piirin lionsklubeja kannustettiin toteuttamaan ympäristönsuojeluun kohdistuvia 

ympäristötekoja. Kauden aikana saatiin tehtyä monia toimia vesien suojelemiseksi tai muita 

ympäristön kunnostuksia kuten teiden varsien siivousta. Ympäristön kunnostushakkeet 

nähtiin erinomaisina yhteistyökohteina lionsklubien ja Leo-klubien välillä. Osa klubeista teki 

hienoa yhteistyötä myös koulujen kanssa.   

Parhaan ympäristöteon suorittaneena klubina palkittiin kauden toiminnasta LC Vihanti. 

Vihannin klubi on tehnyt näkyvää yhteistyötä Vihannin alueen kyläyhdistysten ja muiden 

toimijoiden kanssa mm. rakennettaessa laajaa polkuverkostoa ”Vihannin kinttupolut”.  

Piiri tarjosi eri tilaisuuksiin klubien käyttöön ympäristöaiheista tukimateriaalia  

Piirin ympäristöjohtajana toimii Arto Iwendorff, LC Liminka/Liminganlahti  

Varainhankinta  

Joulukortit  

Perinteisten painettujen joulukorttien suosio on heikentynyt viime vuosina, mutta edelleen 

niille on tarvetta henkilökohtaisena tervehdyksenä. Piiri kannusti klubeja syksyllä 

joulukorttien myyntiin. Korttien tuotosta ½ jää klubeille ja toinen puoli menee Lions-liiton 

kautta nuorisotyöhön. Viestinviejinä klubeille toimivat kuvernööritiimi ja lohkon 

puheenjohtajat. Joulukorttiasiassa kampanjapäällikkönä toimi piirin palvelujohtaja. 
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Nuorisoarpajaiset  

Suomen Lions-liiton nuorisoarpajaisten tuotolla rahoitetaan mm. nuorisovaihtoa ja 

nuorisoleirejä. Arvat on osoitettu klubeille jäsenmäärän mukaisesti. Arpojen osto on ollut 

vapaaehtoista. Kouvolan vuosikokouksessa kesäkuussa 2022 päätettiin, että arpojen 

jakokäytäntö säilyy tulevallakin kaudella entisellään. Vaihtoehtona oli äänestyksessä 

hävinnyt esitys, että arvat olisi postitettu klubien sijaan viiden nipuissa suoraan kaikille 

jäsenille. 

 

  

Kuva 10 Talkooväen leijonakokit. Kuva 11 Kinttupolun leijonasilta vihittiin käyttöön. 

Kuva 12 Talkoissa ja yhteisessä tekemisessä syntyy ja syvenee oikea Leijonahenki. 
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6. Kumppanuushankkeet  

Huumeiden vastainen työ  

Suomessa Lionsklubit ovat jo pitkään olleet mukana huumeiden vastaisessa toiminnassa. 

Huumevalistukseen ja käyttäjiä tukevaan työhön etsitään taas kumppaneita ja 

toimintatapoja klubien avuksi. Teeman mukaista toimintaa suunniteltiin toimintakaudella 

2021-22 yhdeksi seuraavien kausien keskeiseksi hankkeeksi. Asia odottaa vielä Lions-liiton 

päätöksiä ja ohjeita.   

Huumeiden vastaisen toiminnan vastuutahot määräytyvät vasta kertomusvuoden jälkeen.  

Lasten klinikan kummit  

Suomen Lions-liitto toimii Lastenklinikoiden kummien yhteistyökumppanina. Piirin alueella 

toiminnalla on tuettu erityisesti Oulun yliopistollisen sairaalan lastensairaalan toimintaa 

yhdessä L- ja O-piirin kanssa. Suunniteltua tukikonserttia ei vielä saatu koronatilanteen 

johdosta kauden aikana järjestetyksi.  

Kiusaamisesta Terveeseen Nettikäytökseen (KiTeNet)  

Kauden 2021–2022 yhtenä teemana oli lasten ja nuorten netin käyttö ja kuinka vanhemmat 

voisivat olla siinä lastensa apuna. Liiton työryhmä, jossa mukana I-piiristä oli Hannu 

Anttonen, tekivät ohjeet vanhempainillan pitämistä varten. Yhdessä eri toimijoiden kanssa 

tehtiin opetusvideot, joita käytetään alustuksena vanhempainillan keskusteluissa. Illan 

päätteeksi annetaan vihkoset, joiden esimerkkien avulla vanhemmat voivat jutella lasten 

kanssa kotona.  

Kauden aikana useat klubit ottivat aktiviteetin ohjelmaansa. Muutamissa klubeissa jäsenet 

katsoivat olevansa liian vanhoja pitämään vanhempainillan, ja osassa klubeista ei asiaan 

ollut tällä kertaa kiinnostusta. 

Vanhempainiltoja ei pystytty järjestämään halutussa määrin. Monet koulut kielsivät tai 

rajoittivat ulkopuolisilta pääsyä tiloihinsa Covid-19 viruksen vuoksi.  

Valtakunnallisesti muutamia vanhempainiltoja saatiin järjestettyä. Piirin alueella pidettiin 

vanhempainilta Laanilan koulussa Haapalehto-Myllyojalla, jossa Hannu Anttonen oli 

mukana. Hannu Anttonen on lisäksi pitänyt kolme tilaisuutta opettajille ja yhden 

isovanhemmille.  

Piirin KiTeNet-vastaava Marja Ojanperä piti klubeihin yhteyttä kirjeitse ja sähköpostitse. 

Klubeista 27 nimitti KiTeNet-asioihin yhteyshenkilön. Piirin KitTeNet-vastaava on pitänyt 

aiheesta esitelmiä ja tietoiskuja eri yhteyksissä klubeissa, lohkon tapaamisissa ja 

piirihallituksen kokouksessa. Lisäksi kauden molemmissa Tervaleijona -lehdissä esiteltiin 

KiTeNet asiaa. 

Valtakunnalliset KiTeNet-webinaarit pidettiin 21.10. 2021 ja 20.1.2022. Poikkeusolojen ja 

vanhempain iltojen järjestämisen esteiden johdosta useammat klubit piirin alueella aikoivat 

järjestää KiTeNet tapahtumansa vasta kauden 2022–2023 aikana. 

KiTeNet yhteyshenkilönä piirissä oli kaudella lion Marja Ojanperä  

PDG Hannu Anttonen, LC Oulu / Pateniemi oli mukana Suomen Lions-liiton KiTeNet 

työryhmässä.  
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Lapsuusajan syöpä  

Lasten syöpä on vakava asia ja koskettaa aina myös lapsen koko perhettä. Vuosittainen 

lapsipotilaiden määrä on ollut noin 30. 

I-piiri on auttanut lapsipotilaita ja heidän perheitään parantaen edistäen hyvinvointia ja 

tuoden helpotusta. Syöpälapsille ja heidän perheilleen on klubeilta saatujen avustusten 

kautta annettu myös kertomusvuonna hyvinvointipaketteja. Paketti on sisältänyt mm. 

hygieniapakkauksia, aiheeseen sopivia satukirjoja, askartelutarvikkeita ja 

ravitsemuspaketteja. Lisäksi mukana on ollut harrastelipukkeita, jolla voinut hankkia 

erilaisia palveluja (esim. SuperPark, keilailu, uinti).   

Diabetes  

Piirin alueella monet klubit ovat vuosien saatossa hankkineet tai osallistuneet diabetes-

potilaiden ja heidän perheidensä tukemiseen. Diabetekseen liittyvä tietous ja taudin 

ennaltaehkäisevä toiminta on vuosi vuodelta tärkeämmässä osassa myös ikääntyvän 

lionsväen keskuudessa.      

Lasten Leijonahiihto  

Suomen Lions-liitto ja Suomen Hiihtoliitto ovat solmineet yhteistyön lasten ja nuorten 

hiihtoharrastuksen lisäämiseksi. Yhteisen Lasten Leijonahiihto -kampanjan tavoitteena oli 

järjestää kaikille avoin lasten hiihtopäivä, jossa kaikki pääsisivät kokeilemaan hiihtämistä. 

Tapahtumalla haluttiin innostaa 4-12 -vuotiaita lapsia liikkumaan ja kokeilemaan hiihtoa 

harrastuksena.  

Poikkeusolot vaikeuttivat massatapahtumaksi suunniteltua hiihtotapahtumaa paikoin piirin 

alueella. Haasteista huolimatta erinomaisia tapahtumia saatiin järjestettyä mm. Raahessa, 

Sotkamossa ja Oulussa. Tapahtuman järjestämiseen liittyvää yhteistyötä tehtiin paikallisten 

lionsklubien ja yhteystyökumppaniksi sovittujen paikallisten hiihtoseurojen kanssa. 

Hiihtoseuroilta saatiin tarvittavaa teknistä tukea. 

 

                         Kuva 13 I-piirinkin väkeä oli Kuusisaaren talvitapahtumassa. 
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7. Arne Ritari Säätiö  

Piirin myyntitavoitteena oli 600 kpl myytyjä adresseja toimintakauden aikana. Lisäksi 

tavoitteena oli saada piirin alueelle 6 maksettua lions-ritariutta.  

Asetetusta tavoitteesta jäätiin, kauden aikana myytiin 375 adressia. Adresseja kauden 

aikana hankkineita klubeja oli 23 kpl puolet piirin 50 klubin kokonaismäärästä.  

Adressituotto oli keskimäärin 2,91 euroa / jäsen. Lionstoiminnassa ansioituneita AR-ritareita 

”lyötiin” piirin alueella 4 kpl. Arne Ritari säätiö maksoi piirille kauden aikana 

toimikuntatukena 1292 euroa.  

Kuvernööritiimin tehtävänä oli edistää klubivierailuilla adressien käyttöä.  

Piirin AR-toimikuntapuheenjohtajana toimi Matti Teiska LC Sotkamo / Vuokatti.  

Piirin AR-toimikunnassa muina jäseninä olivat DG Vesa Ojanperä, 1.VDG Eija Tuomaala, 

2VDG Sanna Loukkola, PDG Seppo Saarela ja Lion Terttu Ketomäki.  

 

 

 

  

Kuva 15 Lapsia Tyrnävän perunamarkkinoilla. 

Kuva 14 Piirin vierailukeppi matkasi taas uuteen paikkaan. 

Kuva 16 Seeparissa LC Oulu/Sillat klubin rahat hukassa? 
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8. Nuorisotyö 

Lions Quest  

I-piirissä järjestettiin Lions Quest – Elämisentaitoja – peruskurssi ja kohdennettu kurssi 

liikuntaseuroille. Klubeja kannustettiin lähettämään ja kustantamaan opettajia sekä 

nuorisovalmentajia Lions Quest – koulutuksiin siten, että suunnitellut koulutukset voitiin 

toteuttaa.  

Lions-liitto on kiteyttänyt Lions Quest-kurssit elämisentaitoja-koulutuksiksi. 

Koulutuspakettien sisällöt on koettu käytännönläheisiksi, tarpeellisiksi, ajatuksia herättäviksi 

ja heti työhön sovellettaviksi. Quest-tilaisuuksia on järjestetty kauden aikana kaksipäiväisinä 

peruskoulutuksina ja lyhyempinä liikuntaseurakoulutuksina. Peruskoulutusta suunnattiin 

perinteisesti opettajille, varhaiskasvattajille sekä muille lasten ja nuorten parissa 

työskenteleville ammattilaisille. Liikuntaseurakoulutus suunnattiin urheiluseuroissa toimiville 

valmentajille ja ohjaajille sekä esimerkiksi kuntien liikuntatyöntekijöille. 

Piirin Lions Quest - vastaavana toimi Tessa Tieksola LC Oulunsalo/Salottaret.  

Nuorisovaihto  

Kauden aikana päästiin parin vuoden tauon jälkeen käynnistämään kansainvälistä 

nuorisovaihtoa. Koronatilanteesta johtuen nuorisovaihtoalue supistui koskemaan vain 

Euroopan aluetta. Piiri kannusti klubeja lähettämään nuoria nuorisovaihtoon ja järjestämään 

vastavuoroisesti isäntäperheitä muualta nuorisovaihtoon tuleville. Nuorisovaihtoon lähti 

piirin alueelta 6 nuorta tavoitteen ollessa 20 nuorta lähtijää.  

Edellisiltä kausilta 2019 - 2020 ja 2020 - 2021 siirretty kansainvälinen I-piirin Nuorisoleiri 

järjestettiin vihdoin heinäkuussa 2022 Kajaanissa. Leirin valmistelut tulivat merkittävältä 

osalta jo kertomusvuodelle. Koronatilanteesta johtuen leirillä oli nuoria vain Euroopan 

alueelta. Aiempaan tapaan erityisen haasteen asetti nytkin isäntäperheiden löytäminen. 

Leirin rahoitus on kerätty klubeilta vuosittaisella 6 €:n suuruisella leirimaksulla jäsentä 

kohden. Pandemian johdosta leirimaksua ei kerätty kaudella 2021-2022.  

.  
Nuorisovaihtovastaavana toimi Marika Haapakoski, LC Oulu/Kuivasjärvi 

Leo-toiminta  

Piirin alueella oli kauden aikana kaksi Leo-

klubia. Piiri piti toiminnassaan esillä ja oli 

virkistämässä alueen Leo-toimintaa. 

Tavoiteltua uutta Leo-klubia ei kauden 

aikana saatu perustettua. Leot näkyivät 

piirin toiminnassa osallistumalla piirin 

tapaamisiin. Piiri kannusti klubeja 

yhteistyöhön Leo-klubien kanssa.  

Leo-vastaavana toimi PDG Jari Hautala, 

LC Liminka/Liminganlahti.  

 

 

  

Kuva 17 Nuorisovaihto on ehkä lionien tunnetuin toiminto. 
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8.Kansainvälinen toiminta  

 

Kansainväliset kokoukset toimintakaudella 2021-2022 olivat:  

• Europa Forum, Thessaloniki 7.-9.10.2021  

• NSR-kokous, Islanti tammikuu 2022 

• 104th Convention, Montreal, Kanada, kesäkuu 2022 (korvasi Intian New Delhin)  

Korona haittasi vielä Thessalonikin Europa Forumin tapaamista ja NSR-tapaaminen 

järjestettiin virtuaalisena nettitapahtumana. Kansainvälinen vuosikonferenssi saatiin 

pidettyä fyysisenä tapahtumana kahden vuoden tauon jälkeen. Piirin alueelta oli edustajia 

tilaisuuksissa virtuaalisesti. Piiri kannusti lioneja tiedottamalla osallistumaan myös 

kansainvälisiin tapahtumiin.  

 

LCIF  

LCI on nimennyt kansainvälisiksi palvelualueiksi näkökyvyn, nälän helpottamisen, 

ympäristön, diabeteksen ja lapsuusajan syövän. Teemat huomioitiin piirin tiedottamisessa 

ja niitä kehotettiin huomioimaan soveltuvasti piirin klubien toiminnassa.  

 

Suomen Lions-liiton LCIF-päällikkö Heikki Hemmilä teki kauden päättyessä Kouvolan 

vuosikokoukseen yhteenvedon kaikkien Suomen lionsklubien vuoden aikana LCIF säätiölle 

tehdyistä avustuslahjoituksista. Koko maan klubeista ylivoimaisesti eniten kaudella lahjoitti 

LC Ylivieska O-piiristä tuloksella 1254,47 €/jäsen. Liiton vuosikokouksessa järjestetyssä 

julkisessa arvonnassa ”ylimääräisen” Melvin Jones jäsenyyyden I-piiristä voitti LC Siikajoki. 

MJ jäsenyyden saajaksi klubi nimesi lion Antti Kosken.     

 

Taulukko 4. Jäsentä kohden viisi eniten LCIF lahjoituksia tehnyttä klubia I-piiristä (lähde 

Heikki Hemmilä / Lions-liiton vuosikokous).  
Piiri klubi Lahjoitukset € jäseniä kausi 2021-22 € PMA2022 € 

107-I LC Siikajoki  2950,17 17 173,54 170,60 

107-I LC Oulu/Oulujoki 3457,86 28 123,50 94,18 

107-I LC Ii 5040,50 33 152,74 92,14 

107-I LC Kajaani/Linna 1650,00 20 82,50 82,50 

107-I LC Vaala 6076,50 26 233,71 79,87 

Helmikuussa 2022 pidettäväksi suunniteltu ollut piirin MJ ja AR leijonatapaaminen jäi 

kauden osalta korona-poikkeusolojen johdosta pitämättä. 

LCIF ja Melvin Jones koordinaattorina toimi PDG Jouko Lampinen, LC Oulu / Raatti  

Sri Lanka 

Suomen Lions-liitossa toimii kaksi erillistä Sri Lankaan kohdistuvaa avustusohjelmaa, 
Kummilapsitoiminta Sri Lankassa ja Sri Lankan Lions-ystävät ry. I-piirissä ei kaudella ollut 
Sri Lankan ystävien piirivastaavaa, asiointi tapahtui suoraan Lions-liiton kautta. 
 
Kummilapsitoiminta Sri Lankassa 

Sri Lankan kummilapsiohjelma on Suomen Lions-liiton vanhin yhtäjaksoinen 
kansainvälinen avustusohjelma. Monella I-piiri klubilla on kummilapsia Sri Lankasta. 
Kauden aikana I-piiri kannusti klubeja ja lioneja kummilapsen hankkimiseen Sri Lankasta ja 
uusia kummisuhteita myös syntyi. Kummin tuella kummilapsi pystyy hankkimaan 
koulupuvun, koulutarvikkeita ja ravitsevaa ruokaa, tarvittaessa myös lääkkeitä yms. 
Epävakaasta maan poliittisesta tilanteesta huolimatta yhteys kummilapsiin ja heidän 
perheisiinsä saatiin pidettyä yllä. Kummilapsitoiminnan esillä pitämiseksi ja uusien 
kummien hankkimiseksi Oulussa pidettiin syksyllä 2021 värikäs Sri Lanka ilta yhteistyössä 
Oulun tuomiokirkkoseurakunnan kanssa.   

Kummilapsitoiminnasta piirissä vastasi Pirjo Puoskari, LC Oulu/Hannat 
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Rauhanjulistekilpailu  

Piiri kannusti piirin klubeja osallistumaan syksyn 2021 LCI:n rauhajulistekilpailuun. 

Kilpailuun osallistui piirin alueelta viisi klubia, joiden kautta rauhanjulistetyöt saatiin kisaan.  

Piirihallituksen raati arvioi piirin alueen työt järjestykseen:   

1. LC Sotkamo / MoonaLiina Polvinen, Tenetin koulu  

2. LC Oulu – Uleåborg / Hilda Risto, Oulun Steinerkoulu   

3. LC Oulu / Pateniemi / Jessica Kinnunen, Kuivasojan koulu  

3. LC Vihanti / Enni Taskila, Vihannin yhtenäiskoulu  

5. LC Oulu / Myllyoja – Haapalehto / Elsa Tiitto, Myllyojan koulu  

 

I-piiri palkitsi parhaiden töiden tekijät pienillä stipendeillä ja palautti Kiimingin 

vuosikokouksessa piirin kehystäminä esillä olleet työt tekijöilleen. MoonaLiina Polvisen työ 

oli mukana kisaamassa Suomen Lions-liiton parhaan rauhanjulistetyön tittelistä, mutta työ 

ei sijoittunut kisassa kolmen parhaan joukkoon.  

Rauhanjulistekilpailun vastaavana toimi Marika Haapakoski, LC Oulu/Kuivasjärvi  

Ystävyysklubitoiminta  

I-piirin alueella on muutamilla klubeilla ulkomailla ystävyysklubeja. Ystävyysklubitoiminta ei 

kuitenkaan ole kovin yleistä. Toimintavuoden aikana kannustetiin tilanteen niin 

mahdollistaessa lioneja vierailemaan ulkomaanmatkoillaan ystävyysklubeissa tai muissa 

lionsklubeissa ja palattuaan kertomaan kokemuksistaan omassa klubissa ja laajemminkin.  

Järjestön kansainväliset palvelualueet  

Lionien kansainvälinen järjestö (LCI) on nimennyt kansainvälisiksi palvelualueiksi 

näkökyvyn, nälän helpottamisen, ympäristön, diabeteksen ja lapsuusajan syövän. Näitä 

pidettiin näkyvästi esillä myös piirin viestinnässä. Alueen klubit osallistuvat vuosittain eri 

painotuksin järjestön nimeämiin kansainvälisiin palvelukokonaisuuksiin. Piiri piti 

viestinnässä palvelualueita esillä erityisesti kunkin teeman mukaisina ajankohtina.   

 

Kuva 198 Rauhanjulistekisan piirin paras työ. Kuva 18 Kisan toiseksi paras työ. 
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9. PDG-toiminta  

Entisten piirikuvernöörien PDG-toimikuntaan kuuluvat kaikki klubeissa toimivat entiset 

piirikuvernöörit. Entisillä piirikuvernööreillä on laaja näkemys oman piirikuvernöörikautensa 

ja siihen valmistautumisen kautta. Toimikunnan tarkoituksena on tarjota tätä osaamista 

piirin ja sen jäsenklubien käyttöön myös kuvernööriputken jälkeenkin. Toimikunnan 

tehtävänä on tukea osaltaan piirin leijonatoimintaa. PDG-toimikunta ei kokoontunut kauden 

aikana.   

PDG-toimikunnan puheenjohtajana oli kaudella IPDG Antero Stenius LC Jääli. 

10. Piirin talous  

Piirin toimintaa kaudella raamitti vuosikokouksessa hyväksytty talousarvio. Kaudelle 

asetettu tavoite oli, että toimintakauden tulot vastaisivat toimintakauden menoja. 

Piirin raha-asioita hoiti piirin rahastonhoitaja. Piirin johtoryhmä ja piirihallitus saivat 

kokouksiinsa selvityksen taloustilanteesta. Talous pystyttiin kauden 2021 – 2022 aikana 

pitämään hyvin tasapainossa. Kauden lopussa tilinpäätöksessä kirjattiin piirin 

toimintavuodelle 2651,41 euron ylijäämä. Menot pystyttiin pitämään suunniteltuakin 

alemmalla tasolla. Edellisvuoden tavoin ylijäämäiseen tulokseen vaikuttivat erityisesti 

poikkeusolot ja niiden johdosta vähentyneet kustannukset tilaisuuksien ja tapahtumien 

järjestämisessä. Suurin menoerä oli piirilehti ja suurin tuloerä Suomen Lions-liiton kautta 

saatu piiriraha.  

Piirin osalta kaudella huolta aiheutti jäsenklubien heikko osallistuminen ilmoitushankintaan. 

Kevään vuosikokouksessa linjattiinkin, että seuraavana kautena vain lehden 

yleisönumerosta tehdään painettu lehti. Myös lehden painosmäärää päätettiin supistaa 

aiemmasta. Jäsenistölle suunnattu kevään lehti päätettiin toteuttaa vastaisuudessa 

kokonaan vain sähköisenä. Järjestelyllä päästään tilanteeseen, jossa piirilehden 

kustannusten kattamiseen ei tarvittaisi erikseen kannettavaa tukimaksua klubeilta.    

Piirikokouksessa kirjattiin tavoitteeksi valmistautua jatkossakin liitolta tulevan piirirahan 

supistumiseen. Piirirahan (toimintakaudella 5667 €) merkitys piirin kokonaisbudjetissa oli 

kertomusvuonna edelleen ratkaisevan tärkeä.   

Nuorisoleirimaksuilla kerätyt varat näyttivät riittävän hyvin tulevalla kaudella heinäkuussa 

2022 Kajaanissa pidettävän leirin kustannuksiin. Vuosikokouksessa päätetysti 

nuorisoleirimaksujen varojen keräämistä jatketaan vuosittaisella nuorisoleirimaksulla (8 

euroa / jäsen). Leiri tulee pidettäväksi nykykäytännöllä ja normaalioloissa aina kolmen 

vuoden välein.  

11. Toimintavuoden kausiteemat 

Kauden 2021-2022 ajalle Suomen lionstoimintaa oli teemoitettu tuoden esille kuukausittain 

suomalaisen lionstoiminnan keskeisiä arvoja ja järjestön maailmanlaajuisia palvelualueita. 

Kunkin kuukauden teemoja nostettiin esille myös piirikuvernöörin kuukausittaisissa klubeille 

ja jäsenille osoitetuissa kirjeessä. Alla kauden 2021 – 2022 aikana lähetettyjen 

piirikuvernöörin kuukausikirjeiden esille nostamia muitakin asioita.  

1 ”Kuinka voin auttaa?” ja KiTeNet hanke käynnistyy  
2 Alueforumit, virkailijatiedot ja onnistumisia jäsenhankinnoissa  
3 Lohkojen tapaamiset, johtajavalmennus, uusia jäseniä, raportointi ja viestitys 
4 Näkyminen somessa, jäsentietojen korjaaminen ja muista yksinäisiä  
5 Jäsenhankinnan menestyspolku, uuden tulevan valmistelu, uusia jäseniä ja klubeja   
6 Apua ukrainalaisille, talvitapahtumat, Tervaleijona-lehti, piirin tehtävät ja tehtäväkierto   
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7 Talvitapahtumat, klubivierailujen kyselyn tuloksia ja Kiimingin vuosikokous   
8 Kulmat kuntoon, kehotus osallistua lionstapahtumiin ja jäsenhaasteet  
9 Lionskauden vaihtuessa, tulevaisuuden tekijöiden tsemppaus, kiitos ja palkitsemiset 
 

12. Kertomusvuoden saate tuleville kausille  

Kauden 2021-2022 aikana tavoiteltiin piirissä näkyviä tuloksia erityisesti valituissa viidessä 

kärkiteemassa. Suurimpana huolena olivat ongelmat jäsenklubien jäsenhuollossa. 

Kauteen lähdettäessä oli näköpiirissä, että maailmanlaajunen pandemia hellittäisi pian ja 

järjestötoimintaa monin tavoin rajoittavista ja hankaloittavista poikkeustoimista päästäisiin. 

Ennusteista poiketen poikkeusolot jatkuivat kuitenkin läpi kauden. Kokoontumisia ja 

tilaisuuksien järjestämistä rajoittaneet määräykset helpottuivat merkittävästi vasta keväällä 

2022. Kaikkia piirin toimintakaudelle suunnitelmassa asetettuja tavoitteita ei saavutettu.  

Tärkeä uusi oppi seuraaville kausille on pandemia-ajan uusissa toimintatavoissa. Korona-

ajan opit etäyhteyksien käytössä kannattaa ottaa monelta osin uudeksi tavaksi toimia. 

Toimintasuunnitelmia laadittaessa on hyvä ratkaista tilaisuudet, joihin etäyhteys sopii 

paremmin ja mitkä tilaisuudet kannattaa pitää fyysisinä tapaamisina.  

Sähköisten yhteyksien käyttöön on saatu paljon harjoitusta, ja yhteydet ovat nyt tutumpia 

tietokoneita vähemmän käyttäneillekin. Myös piirin etäyhteyksien käyttövarmuus parantui 

kauden aikana selvästi. Etätilaisuuksien toinen hyödyllinen oppi oli, että kaikkia 

kasvokkain tapaamisen hyviä puolia ei sähköisessä yhteydenpidossa pystytä 

säilyttämään. Varsinkin suuremmissa ryhmissä sujuvan keskustelun käyminen sähköisiä 

välineitä käyttäen on haastavampaa. Osalle puheenvuoron saaminen, pyytäminen tai sen 

”ottaminen” tietokoneen etäyhteydessä on paljon hankalampaa kuin fyysisessä 

tapaamisessa. Sähköinen tapaaminen pysyy yleensä tapaamista tiukemmin laaditussa 

asialistassa, antaen kuitenkin vähemmän tilaisuuksia muuhun keskusteluun. 

Keskustelevan etätilaisuuden rakentaminen kysyy erityisesti puheenjohtajalta ja 

kokouksen tekniseltä avustajalta taitoa ja pelisilmää. 

Palveluvoimaa kuihduttava jäsenmäärän väheneminen on virittänyt lionstoimintaan 

muutostarpeita. Kaudella 2021-2022 aloitettiin I-piirissä tulevien kausien toiminnan 

suunnittelu ja kehitystyö nimetyn tulevaisuustyöryhmän johdolla. Järjestettyjen 

tilaisuuksien henki ja uusien toimintamallien ideointi saatiin heti myös käytännön 

toteutuksiin. Parempaa tavoitellen vanhoja toimintatapoja ja perinteitä on lähdetty 

haastamaan. Uusia kehityssuuntia hakiessa rohkeitakaan kokeiluja ei ole pelätty tehdä. 

Tulevaisuustyölle ennustaa hyvää, että kertomusvuoden aikana aloitettuja uusia 

toimintatapoja on myös alettu ottamaan vastaan ennakkoluulottomasti ilman 

perustelematonta muutosvastarintaa. Kuluneen kauden viesti uudelle kaudelle on, että 

toiminnan kehitystä ei yleensä tapahdu vaan sitä tehdään. 

 

                    

Kuva 20 Uuden kauden johtajat valittiin Kiimingissä. 
Kuva 21 Heillä on aika liittyä tukijoukkoihin. 


